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درمکتب امام

تقدیم به خانواده شهید محسن حججی
اینجا صحبت عشق است و عشق ...

از شــهدا که نمی شــود چیزی گفت. شــهدا شــمع محفل دوســتانند. شــهدا 

در قهقهه مستانه شان و در شادی وصولشان »عِندَ رَبِّهِم یُرزقَون« اند؛ و از »نفوس 

مطمئنه ای« هستند که مورد خطاب »فَادخُلِی فِی عِبادِی وادخُلیِ جَنَّتِی« پروردگارند. 

اینجا صحبت عشق است و عشق؛ و قلم در ترسیمش برخود می شکافد.
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نگاهی به دیروزنامه های زنجیره ای

امید دولت به توتال
برای پر کردن چاله برجام

سرویس سیاسی-
روزنامه اعتماد که دو روز پیش )یکشــنبه 22 مرداد( با معاون وزیر نفت در امور بین الملل مصاحبه 
کرده بود دیروز با شخص وزیر نفت مصاحبه ای منتشر کرد. این مصاحبه ها در آستانه معرفی اعضای کابینه 
دوازدهم به مجلس اهمیت خاصی دارد چنانکه شکل و ساختار گفت وگوی دیروز اعتماد با وزیر نفت بیش 

از هر چیز به یک رپورتاژ آگهی شباهت داشت.
در اشاره غیرمعمول این مصاحبه  آمده است: »به زنگنه راي ندهید! چون مي خواهد قراردادهاي جدید 
نفتي را منعقد کند وظرفیت تولید نفت کشور را تا سال ٩٩ به روزانه ٤ میلیون و ٦٣٠ هزار بشکه و تولید 
نفت خام را به ٤ میلیون و 2٨٠ هزار بشکه در روز برساند... به زنگنه راي ندهید! او مي خواهد صادرت نفت 
خام و میعانات گازي ایران را از 2 میلیون و 2١٨ هزار بشکه سال ٩٥ )متوسط سال ٩٥( به ٣ میلیون و 

٣١2 هزار بشکه در روز افزایش دهد.«
اشاره مصاحبه، در مدح آقای وزیر، به اندازه ای طولانی شده که در نهایت مصاحبه کننده به تناقض گویی 
افتاده است، چرا که او ابتدا یادآور می شود که »من مي دانستم که رییس جمهور روحاني، انتخابش زنگنه 
است« و سپس یکی از صفات وزیر نفت را »نیمه کاره رها نکردن کار« نوشته است: »زنگنه را انسان عاقلي 
مي دیدم که کار را نیمه کاره رها نمي کرد! و براي کارش در چهار سال آنقدر حاشیه ایجاد کرده بودند که 
نیمه کاره بود!« اما در بخش دیگری خلاف آنچه پیش تر گفته بود، نوشته است: »حتي شنیده ام که وقتي 
روحاني از او [زنگنه] خواســته تا در وزارت نفت بماند تلاش کرده اســت رییس جمهور را قانع کند تا این 

مسوولیت را به عهده شخص دیگري بگذارد!«

تقصیر منتقدان است!
فرافکنی به گذشته برای شانه خالی کردن از پاسخگویی روشی بود که در چهار سال گذشته به صورت 
پیوسته از جانب دولتمردان و روزنامه های زنجیره ای پیگیری می شد. به تازگی و در آستانه پایان کار کابینه 
یازدهم فرافکنی به منتقدان دولت آغاز شــده اســت، چرا که از این به بعد دیگر دولت قبل، همین دولت 

تدبیر و امید است و لذا پروژه فرافکنی به منتقدان آغاز شده است.
وزیر نفت در پاسخ به این سؤال که »آیا اینکه در چهارسال گذشته هیچ قرارداد توسعه ای را امضا نکردید 
جزو نقاط ضعف شما نیست؟«، گفته است: »خیر. جزو نقطه ضعف هاي دلواپسان مي دانم که نگذاشتند کار 
کنیم. خیلي ما را اذیت کردند. هنوز هم )اذیت( مي کنند. هدف شان هم این بود که در انتخابات بگویند 
شــما کاري نکردید. اصلا تلاش شــان این است که ما نتوانیم کار کنیم بعد بگویند دیدید کار نکردید! به 

زبان ساده مي خواهند در کشور کار نشود تا بعدا بگویند اینها نتوانستند کار کنند!«

امید به توتال برای پوشش ضعف برجام!
نکته جالب توجه در انتهای مصاحبه است که آقای زنگنه بدون اینکه حواسش باشد که وانمود کرده 
مقصر منتقدان هستند در پاسخ سؤالی به دلیل اصلی عدم موفقیت دولت در جذب سرمایه گذارهای خارجی 
)که برقرار نشــدن روابط بانکی اســت(   اشاره می کند و امیدوار است که قرارداد با توتال رابطه بانک هاي 

بزرگ با ایران را تسهیل کند.
گفتنی است که مصاحبه کننده در بخشی از اظهارات خود به چرایی و چگونگی شکل گیری این مصاحبه 
)بخوانید رپورتاژ آگهی( اشاره کرده است: »وزیر نفت ایران با هواپیماي اختصاصي به وین آمده بود. پس 
این امکان را داشــت که یکي، دو نفري بیش از دفعات قبل با خود به وین بیاورد.« همین باعث می شــود 
تا سفر به فرنگستان قسمت شود که در امتداد آن »در هتل کمپینسکي وین... این مصاحبه انجام شد.«

آدرس غلط اصلاح طلبان!
روزنامه زنجیره ای بهار در گزارشی با عنوان »آیا مردم نامحرمند؟« تلاش کرد عدم معرفی وزیر علوم 
از ســوی رئیس جمهور را ناشــی از فشار جناح مقابل برای تحمیل گزینه خود به کابینه عنوان کند. این 
روز نامه نوشــت: »چنانچه رئیس جمهور براي انتخاب و معرفي یک وزیر از هفت خان و یا به تعبیري از 
نهُ خان عبور کرده است موظف است شرح و بسط آن را در حد بضاعت خویش به اطلاع عموم برساند.اگر 
بنا باشد رعایت حساسیت های اقلیتي که به رقیب رئیس جمهور فعلي رأي داده اند در اولویت و حساسیت 
2٤ میلیوني که به روحاني رأي داده اند در حاشیه باشد، این امر بدون تردید باعث سرخوردگي جامعه و 

تضعیف دموکراسي می شود.«
فرافکنی روزنامه های زنجیره ای در این مورد در حالی است که کنار گذاشتن گزینه نهایی وزیر علوم 
تحت تاثیر مداخلات سیاسی درون جریانی اعتدال-اصلاحات بوده است و از سوی دیگر شخصی که قرار 
بود برای این وزارتخانه به مجلس معرفی شود، فردی است که ویژگی اصلی آن از حلقه مدیریتی دولت 
کنونی تمایز دارد؛ چرا که همه اشــخاص معرفی شــده به مجلس برای رای اعتماد به نوعی در مجموعه 
دولت قبل حضور داشــته اند و وزیر پیشــنهادی علوم که کنار گذاشته شده، شاید تنها موردی بود که از 

این حلقه خارج بوده است.

رئیس جمهور پیشقدم شود
روزنامه قانون در گزارشــی، رای اعتماد به کابینه پیشــنهادی رئیس جمهور را منوط به اعلام لیست 
دارایی وزرای پیشنهادی دانست و از روحانی خواست خود پیش قدم شده و لیست دارایی خود را تقدیم 

قوه قضائیه کند.
در بخشی از این گزارش آمده است: »سال ١٣٣7 قانون معروف به»از کجا آورده اي« که عنوان واقعي 
آن »رسیدگي به دارایي وزرا و کارمندان دولت اعم از کشوري و لشکري و شهرداري و سازمان هاي وابسته« 
و مشــتمل بر ٩ ماده و پنج تبصره بود، به تصویب مجلس رســید. البته این قانون در زمان قبل از انقلاب 
هرگز اجرا نشد. اما پس از انقلاب و با تصویب قانون اساسي، اصل ١٤2 این قانون نیز به این مهم پرداخت.«
قانون به نقل از یک وکیل دادگستری تاکید کرد: »به نظر بنده در این زمینه بهتر است رییس جمهور 
پیشقدم شود و صورت دارایي  و اموال خود را ارائه دهد تا به تبعیت از ایشان سایر معاونان، وزرا و نمایندگان 
مجلس و... نیز این کار را انجام دهند. مهم این است که عزم و تصمیم و اراده قاطعي وجود داشته باشد تا به 
اموال و دارایي مسئولان رسیدگي شود تا مانع بسیاري از مفاسد شده و شفاف سازي و اعتمادسازي از این 
طریق صورت بگیرد وگرنه با دادن شعارها و صحبت ها با انگیزه عدالت خواهانه، راه به جایي نخواهیم برد. 
باید سعي شود با ایجاد محدودیت در عملکرد مسئولان به لحاظ مالي، مانع تخلفات و سوءاستفاده آنها شد.«

در ادامه این گزارش آمده است: »با توجه به شرایط فعلي کشور و اینکه قرار است نمایندگان مجلس 
به وزراي پیشنهادي دولت راي اعتماد بدهند، لازم است این موارد نیز مدنظر قرار گیرد و وزرایي که راي 
اعتماد مجلس را کســب مي کنند، براي آگاهي عمومي جامعه صورت دارایي هاي خود را اعلام کنند و 
پس از اتمام دوره مسئولیت این افراد نیز اموال آنها مورد بررسي قرار بگیرد تا میزان افزایش دارایي  شان 

مشخص شود که این میزان مطابق قانون بوده  است یا خیر؟

جریان اعتدال مدیون اصلاح طلبان است!
محمدرضا تاجیک مشــاور رئیس  دولت اصلاحات در مصاحبه با روزنامه آرمان گفت: »اساســا بر این 
تصور و تحلیل نیستم که جریان اعتدال از یک پشتوانه اجتماعی وسیعی برخوردار بوده که به سبب آن 
پشتوانه، مشروعیت و مقبولیت مردمی توانسته هژمونیک و آلترناتیو برتر شود و در این راستا با بالا رفتن 
خود دست اصلاح طلبان را نیز گرفته و از ته چاه بالا آورده است؛ این تحلیل غلطی است. آن کسانی که 
ســازمان رأی و پایگاه اجتماعی این جریان را ایجاد کردند، اصلاح طلبان بودند. این جریان اصلاح طلبی 
اســت که در بدنه اجتماعی و ریزبدنه های جامعه حضور دارد، چون اعتدال که اساســا شــکل جریانی و 
گفتمانی نداشت. بنابراین باید توجه داشته باشیم که برای اصلاح طلبی هویت تبعی ایجاد نکنیم و جریان 

اصلاح طلبی را وامدار و باردار عده ای ندانیم«.
ســهم خواهی اصلاح طلبــان از کابینه دوازدهم با طرح این مدعا کــه روحانی با حمایت و تلاش های 
این جریان مجدداً منتخب مردم شــد، یکی از پر بحث ترین موضوعات در محافل رســانه ای و سیاسی در 

هفته های اخیر بوده است.
برای نمونه عارف در هفته های گذشته گفته بود: »در انتخابات اردیبهشت هیچ شکی نیست که پیروزی 
روحانی مدیون اصلاح طلبان است. خواهش ما در آستانه تشکیل دولت دوازدهم همراهی و هماهنگی با 
فراکســیون امید است و هیچ سهم خواهی نخواهیم داشت. انتظارمان از روحانی این است با شورای عالی 

اصلاح طلبان مشورت کند«.
گفتنی اســت در انتخابات ریاســت جمهوری سال ٩2، درصد پایین آراي عارف)در جایگاه کاندیدای 
اصلاح طلبان( مدعیان اصلاحات را به چرخش واداشت و در حالي که تا اندکی پیش از انتخابات ریاست 
جمهوری ٩2، روحاني را نامزد جبهه اصلاحات نمي دانستند، چاره اي جز رویکرد به وی ندیدند. در انتخابات 
سال ٩٦ نیز این جریان به دفاع تمام قد از روحانی پرداخت و در نهایت پیشنهاد داد که یک نامزد پوششی 

در کنار روحانی قرار بگیرد.

آموزش و پرورش در کما
روزنامه شرق در یادداشتی به وضعیت نابسامان آموزش و پرورش پرداخت و نوشت : »این روزها حال 
مهم ترین نهاد تعلیم و تربیت کشور یعني آموزش وپرورش خوب نیست؛ با وجود همه تدبیرها، هنوز امید 
به آموزش وپرورش برنگشــته اســت و بیم آن مي رود چنانچه روند موجود ادامه پیدا کند، شرایط بسیار 

ناخوش تر از آن باشد که به تصور آید.«
این روزنامه در ادامه آورده اســت: »امروز بســیاري از دلسوزان، خیرخواهان و صاحب نظران تعلیم و 
تربیت و پیشکســوتان آموزش وپرورش نگران وضع موجود و آینده تعلیم و تربیت فرزندان این مرز  و بوم 
هستند. منشأ اصلي نگراني، برگرفته از دو چالش مهم است: چالش اول، جایگاه نامناسب آموزش وپرورش 
در برنامه توســعه ملي و مناســبات حاکم بر توزیع ثروت و قدرت و فقدان اولویت در نظام تصمیم سازي 
کشور. چالش دوم، تضعیف سازمان آموزش وپرورش و قشر بزرگ و محترم فرهنگیان و معلمان از درون 

و تلقین احساس ناتواني آنها در اداره آموزش وپرورش.«
نویسنده افزوده است: »اینک آموزش وپرورش در میان این دو چالش، به یک نهاد فراموش شده تبدیل 
شده و در تحقق رسالت و مأموریت بنیادین خود، حتي در تأمین ابتدایي ترین نیاز فرهنگیان؛ یعني حقوق 
و پاداش بازنشستگي، دست وپا مي زند و مهم ترین کار هر وزیر، آن شده که بتواند یک حسابدار خوب باشد 
تا از پس دخل وخرج روزانه این خانواده بزرگ تعلیم و تربیت برآید گویا اراده اي براي ایجاد یک عزم ملي 

براي بهبود، ارتقا و اعتلاي آموزش وپرورش وجود ندارد.«

رئیس  قوه قضاییه گفت: رفتار آمریکا پس 
از برجام و اعمال تحریم های جدید نشان داد 
که دولت این کشور زبان منطق و عقلانیت 
را نمی فهمــد و صرفاً زبان قدرت و اقتدار را 

می شناسد.
به گزارش روابط عمومی قوه قضاییه، آیت الله 
صادق آملی لاریجانی در جلســه مسئولان عالی 
قضایی با تسلیت شهادت مظلومانه پاسدار مدافع 
حرم شهید محسن حججی گفت: محسن حججی 
نمونه جوان تربیت یافته مکتب انقلاب اســلامی 
است و شهادت او نحوه حیات جوانان انقلاب را به 

خوبی ترسیم کرد.
رئیس قوه قضاییه با بیان اینک جنایت هولناکی 
که تروریست های داعشی مرتکب شدند در تاریخ 
ثبت خواهد شــد، افزود: انســان با تأمل در نحوه 
نگاه و حرکت این جوان 2٥ ساله پس از به اسارت 
درآمدن توسط داعش، چیزی جز عظمت روحی 

این جوان نمی بیند.
وی ادامه داد: این شهادت  ها نشانه مهمی برای 
حکومت های سلطه است تا بدانند که جوانان این 
مرز و بوم این چنین پای ارزش های اسلام و انقلاب 
ایستاده اند و ما مطمئنیم که با این مقاومت جانانه، 
داعش به زودی نابود خواهد شــد و حامیانشــان 
نیز که آشکارا از آنها پشتیبانی می کنند شکست 

خواهند خورد.

رئیس دستگاه قضا در بخش دیگری از سخنان 
خود با  اشاره به شهادت مظلومانه جمعی از مردم 
شــیعه افغانستان ضمن ابراز همدردی با ملت و 
دولت افغانستان که هدف حمله داعش و طالبان 
قرار گرفته اند، اظهار داشــت: تروریســت های 
تکفیری گویی می خواهند شکست های مفتضحانه 
خــود در عراق و ســوریه را جبــران کنند که 
امیدواریم همه مسلمانان نسبت به این جنایت ها 
حساسیت نشان دهند زیرا کشتار افراد بی گناه 
خصوصاً کودکان و زنان با هیچ معیار انســانی و 

حقوقی سازگار نیست.
آملی لاریجانی تأکید کرد: سازمان های حقوق 
بشــری که همواره به بهانه های واهی، کشورهای 
مستقل را هدف انتقادات خود قرار می دهند در این 
موارد ساکتند. ما امیدی به این سازمان ها و نهادها 
نداریم اما از وجدان های بیدار و ملت های آگاه انتظار 

می رود که در برابر این جنایات ساکت ننشینند.
وی در ادامــه با بزرگداشــت روز مقاومت و 
پیروزی حزب الله لبنان در جنگ ٣٣ روزه با بیان 
اینکه امروز اقتدار حزب الله لبنان هدف کشورهای 
سلطه خصوصاً آمریکا است، افزود: به سبب همین 
اقتدار است که هر روز به هر بهانه ای سراغ حزب الله 
لبنان می روند و ایران را هم به بهانه حمایت از آن 
تحت فشــار قرار می دهند؛ درحالی که حزب الله 
بخشی از ملت لبنان است و گروهی که از ملت و 

سرزمین خود دفاع می کند را نمی توان تروریست 
خواند. البته واضح اســت که کشورهای سلطه به 

دنبال چه هدفی هستند.
رئیس قوه قضاییه گفت: کار حزب الله، تثبیت 
مقاومــت در منطقه بوده و در این امر موفق بوده 
است. این تأثیر امواج انقلاب اسلامی است که یک 
گروه به ظاهر کوچک در جنوب لبنان سال ها در 
برابر رژیم جنایتکار صهیونیستی ایستاده است. در 
یمن نیز همین امواج مقاومت موجب شــده است 
که ملتی بی پناه چند ســال با کمبود آذوقه، دارو 
و مایحتــاج ضروری خود بتواند در برابر دشــمن 
مقاومت کند. در یمن فقط جنایتکاران ســعودی 
حضور ندارند بلکه پشــت این ماجرا کشــورهای 
سلطه هستند که هم سلاح خود را می فروشند و 
جیب مردم عربســتان را خالی می کنند و هم در 

مقابل جریان مقاومت ایستاده اند.
دولت آمریکا زبان منطق
 و عقلانیت را نمی فهمد

آیت الله آملــی لاریجانی تصویب طرح مقابله 
با اقدامات خصمانه آمریکا توسط مجلس شورای 
اســلامی را قابل تقدیر خواند و با بیان اینکه این 
اقدام هم یک کار واقعی و هم یک کار نمادین است، 
گفت: از جمله اقدامات واقعی در این طرح که در 
صورت تأیید شــورای محترم نگهبان باید اجرایی 
شــود، اقدام قوه قضاییه برای تخصیص شعبی از 

محاکم جهت رسیدگی به دعاوی ناشی از تحریم ها 
و اقدامات ماجراجویانه آمریکاست.

وی در تشریح وجه نمادین این مصوبه مجلس 
نیز گفت: این مصوبه نشان می دهد که نهادها، قوا 
و مسئولان جمهوری اسلامی در برابر سیاست های 
خصمانه آمریکا همگی یکصدا ایستاده اند و اجازه 
نمی دهند که دولت آمریکا هر قدمی که خواست 
بردارد و البته گام بعدی نیز اقدام شــورای نظارت 

بر اجرای برجام است.
رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه رفتار آمریکا 
پس از برجام و اعمال تحریم های جدید نشــان 
داد که دولت این کشور زبان منطق و عقلانیت 
را نمی فهمــد و صرفاً زبان قــدرت و اقتدار را 
می شناسد، خاطرنشان کرد: جمهوری اسلامی 
نیز برای تقابل با این سیاست های خصمانه باید 
همه احتمالات را پیش بینی کند و همه نهادها 
باید همّشان این باشد که به اقتدار کشور کمک 
کنند و آمریکایی ها این اقتدار جمهوری اسلامی 
را بفهمند. آملــی لاریجانی افزود: این اقتدار با 
مقاومت مردم بصیر ما و ایستادگی مردم منطقه 
پاسخ روشنی به آمریکا خواهد داد، البته آمریکا 
هــم فهمیده که اســتفاده از زبان زور فایده ای 
ندارد و ملت ها از شــرق و غرب آسیا گرفته تا 
آمریکای لاتین، بیدار شده اند و در برابر استعمار 

و سلطه گری می ایستند.

امروز جلسه رأی اعتماد وزرای پیشنهادی 
در دولت دوازدهم، با حضور رئیس جمهور در 
برگزار  صحن علنی مجلس شورای اسلامی 

می شود.
امروز)سه شنبه( جلســه رأی اعتماد وزرای 
پیشنهادی در دولت دوازدهم، با حضور رئیس جمهور 

در مجلس شورای اسلامی برگزار می شود.
حسینعلی امیری معاون پارلمانی رئیس جمهور 
در هفدهم مردادماه نامه معرفی وزرای پیشنهادی 
برای دولــت دوازدهم را تقدیم مجلس شــورای 

اسلامی کرد.
چرا دولت وزیر علوم را معرفی نکرد؟!

در لیســت ارائه شده نام ١7 وزیر پیشنهادی 
مطرح شــد و تنها برای وزارت علوم، تحقیقات و 
فناوری فردی معرفی نشــد. در رسانه ها اعلام شد 
که دکتر علی خاکی صدیق به عنوان گزینه اصلی 
برای تصدی وزارت علوم مطرح شد، ولیکن وی از 

این سمت انصراف داد.
برخلاف خبرسازی ها و جنجال ها، خاکی صدیق 
گزینــه اصلی دولت برای تصدی وزارت علوم بوده 
اســت. اما به دلیل اینکه برخی شــروط تحمیلی 
را نپذیرفته اســت، در آخرین ســاعت از فهرست 
وزرا کنار گذاشــته شده اســت. بر همین اساس، 
خبر منتشر شــده درخصوص انصراف وی، کاملا 

کذب می باشد.
برگزاری جلسه رای اعتماد در دو نوبت 

صبح و بعدازظهر
اکبر رنجبرزاده عضو هیئت رئیســه مجلس و 
مســئول میز کاری رای اعتمــاد به وزرا، در مورد 
جلسه امروز گفت: ابتدا رئیس جمهور فرصت خواهد 
داشت به مدت دو ساعت و نیم از خط مشی، ترکیب 

وزرا و برنامه دولت دفاع کند.

رنجبــرزاده افزود: پس از آن ٥ نماینده موافق 
و ٥ نماینده مخالف هرکدام به مدت ١٥ دقیقه به 
ترتیب یک موافق و یک مخالف دیدگاه های خود 
را درباره برنامه، خط مشــی و ترکیب دولت بیان 
خواهند کرد، وزیر پیشنهادی نیز ٣٠ دقیقه فرصت 

دفاع و ارائه برنامه های خود را خواهد داشت.
مسئول میز کاری رای اعتماد به وزرا در مجلس 
افزود: رای اعتماد وزرا از روز سه شنبه در دو نوبت 
صبح و بعدازظهر در مجلس انجام خواهد شــد و 
پیش بینی می شــود که تا روز شنبه آینده تکلیف 

رای اعتماد به وزرا مشخص شود.
روز گذشته تعدادی از وزیران پیشنهادی کابینه 
دوازدهم برای ارائه و تشــریح برنامه های خود در 
جلسات فراکســیون ها و کمیسیون های مجلس 
حاضر شــدند.در این جلسات، وزیران پیشنهادی 
برنامه هــای خــود را ارایه کردنــد و همچنین به 
مطالبات و دغدغه هــای نمایندگان در حوزه های 

مربوطه پاسخ دادند.
بالابردن قدرت خرید مردم

 با کارت های اعتباری 
محمد شریعتمداری وزیر پیشنهادی صنعت، 
معدن و تجارت در نشست کمیسیون انرژی مجلس 

شورای اسلامی حضور یافت.
شریعتمداری با بیان اینکه تأمین منابع بانکی 
برای پروژه های صنعتی، معدنی و تولیدی از جمله 
نیازها و ضرورت های امروز صنعت کشــور است، 
گفت: باید فضا برای صادرات فنی و مهندســی در 
کشــور فراهم شود و برای صرفه جویی در مصرف 
انرژی باید در تکنولــوژی تولید تغییراتی صورت 

گیرد تا قیمت تمام شده محصولات کاهش یابد.
وی بالابــردن قــدرت خرید مردم بــا ارائه 
کارت های اعتباری، حل مشکل صادرات محصولات 

تولیدی، التزام عملی به برنامه ششــم توسعه به 
ویژه فعال سازی بخش معادن در بخش اکتشاف و 
شناسایی پهنه های گوناگون را از جمله برنامه های 
وزارت صنعت، معدن و تجارت در دولت دوازدهم 

دانست.
قانون تجارت نیازمند اصلاح و بازنگری 
مسعود کرباسیان وزیر پیشنهادی وزارت اقتصاد 
و دارایی با حضور در کمیســیون صنایع و معادن 
اظهار داشت: با دعوا و ناهماهنگی نمی توانیم هیچ 
مســئله ای را حل کنیم، ســند بالادستی برنامه 
ششم توسعه است و اگر چیزی با اقتصاد مقاومتی 
ناهماهنگی داشــته باشد باید آن را کنار بگذاریم 
تا به تولید و اشــتغال مدنظر مقام معظم رهبری 

دست پیدا کنیم.
کرباسیان افزود: با بیان اینکه فرار مالیاتی در 
حساب های انتقالی زیاد است، تصریح کرد: در کشور 
ما به طور مثال آلودگی شرکتی برای کرج است اما 
مالیات آن برای تهران اخذ می شود، قانون تجارت 

نیازمند یک اصلاح و بازنگری است.
تقویت صنعت موشکی

امیر ســرتیپ امیرحاتمی وزیر پیشــنهادی 
دفاع با حضور در کمیسیون انرژی مجلس با بیان 
اینکــه جایگاه ایران در حوزه موشــکی به لحاظ 
کمی و کیفی مناســب است، افزود: دشمن تلاش 
می کند توان موشــکی ایران را خنثی کند که در 
این راستا اولویت های وزارت دفاع تقویت صنعت 
موشکی،هوایی، پدافند هوایی و صنعت دریایی و 

نیروی زمینی است.
حاتمی با تأکید بر اینکه دشــمنان کشــور 
می خواستند که به جای سوریه، عراق و افغانستان، 
جمهوری اسلامی ایران امنیت نداشته باشد، ادامه 
داد: اگــر این اتفاق رخ نداده اینگونه نبوده که آنها 

نخواستند بلکه به دلیل توان بازدارندگی و دفاعی 
ایران نتوانستند به اهداف خود در کشور دست یابند.

16 درصد مردم
 دچار افسردگی هستند

سید حسن قاضی زاده هاشمی وزیر پیشنهادی 
بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی با حضور در 
فراکســیون ورزش مجلس درخصوص برنامه های 

کاری خود توضیحاتی را ارائه کرد.
قاضی زاده هاشمی با بیان اینکه مردم نسبت 
به  گذشته توجه بیشتری به حفظ سلامتی شان 
دارند، افزود: باید یادآور شد هم اکنون ١٦ درصد 
مردم دچار افســردگی هســتند، از این رو نیاز به 
افزایش نشاط اجتماعی وجود دارد و ورزش می تواند 

ابزار موثری برای تحقق این مهم تلقی شود.
لزوم توجه به ورزش روستایی و عشایری 
به گزارش خانه ملت، مسعود سلطانی فر وزیر 
پیشنهادی ورزش و جوانان با حضور در فراکسیون 
ورزش مجلــس ضمن تاکید بر اینکه ســند ملی 
توسعه ورزش تدوین شــده و در این راستا نحوه 
همکاری همه دستگاه های اجرایی در آن پیش بینی 
شده اســت، افزود: در تلاشــیم در دولت جدید، 
شورای عالی ورزش که مدتهاست جلسه ای نداشته 
را برگزار کنیم و در آن سند ملی توسعه ورزش را 

به تصویب برسانیم.
وزیر پیشنهادی ورزش و جوانان دولت دوازدهم 
با اشاره به برخی گلایه  ها مبنی بر کمبود امکانات، 
بی عدالتــی در تخصیص اعتبارات و... خصوصاً در 
مناطق روســتایی تصریح کرد: با توجه به شرایط 
کنونی توجه ویژه ای به ورزش روستایی و عشایری 
صورت گرفته تا بتــوان نابرابری ها را جبران و به 
سمت ایجاد توازن و اجرای عدالت حرکت کنیم، 

لذا نگاه به این حوزه پررنگ تر از گذشته است.

رئیس قوه قضائیه:

رفتار آمریکا پس از برجام نشان داد كه دولت این كشور 
زبان منطق و عقلانیت را نمی فهمد

امروز در صحن علنی مجلس شورای اسلامی

اولین جلسه رأی اعتماد وزرای پیشنهادی
با حضور رئیس جمهور برگزار می شود

نگرانی نخست وزیر رژیم صهیونیستی
از پایان کار داعش در سوریه

نخست وزیر رژیم صهیونیســتی که از پایان کار داعش در 
سوریه نگران است مدعی شد اجازه نمی دهیم ایران بر مناطقی 

که از دست داعش خارج شده تسلط یابد.
به گزارش فارس، به نقل از اســرائیل نشــنال نیوز، بنیامین نتانیاهو 
نخســت وزیر رژیم صهیونیستی با بیان این جمله که »داعش خارج شد، 
ایران وارد شــد، ما اجازه نمی دهیم« گفت: اســرائیل اجازه نخواهد داد 
که ایران و متحدانش در مناطقی که از کنترل داعش خارج شــده است 

تسلط یابند.
وی با اشاره به اظهارات یوسی کوهن رئیس سازمان اطلاعات اسرائیل 
افزود: ما امروز گزارشی از موساد درباره چالش های امنیتی دریافت کردیم. 
من در یک جمله آن را خلاصه می کنم؛ داعش رفت ایران آمد. بحث ما 

عمدتا درباره سوریه است.
یوســی کوهن رئیس موساد در روزهای گذشته از توسعه حوزه نفوذ 
ایــران در منطقه از طریق نیروهای متحدش در ســوریه، یمن، لبنان و 

عراق گفته بود.
یوسی کوهن همچنین مدعی شده بود که ایران جاه طلبی هسته ای 

خود را کنار نگذاشته است. 
نتانیاهو که در بندر اشــدود ســخنرانی می کرد اضافه کرد؛ سیاست 
ما روشن اســت، ما قویا مخالف استقرار نظامی ایران و متحدانش مانند 
حزب الله در ســوریه هســتیم و هر کاری که لازم باشد می کنیم. مسئله 
چگونگی واکنش ماست؛ ارتش را تقویت می کنیم و نیروهای امنیتی خود 

را همواره تقویت می کنیم، ما از سرزمینمان! دفاع می کنیم.
 نخست وزیر رژیم اشــغالگر قدس در جلسه کابینه نیز در سخنانی 
مدعی شــد: »اسرائیل به اقدام قاطع به انواع طرق برای دفاع از خود در 

برابر تهدیدات برآمده از ایران ادامه خواهد داد«.
وحشت رژیم صهیونیستی از قدرت منطقه ای ایران

چندی پیش، »گادی ایزنکوت« رئیس ســتاد مشترک ارتش رژیم 
صهیونیستی در کمیته خارجی کنیست )پارلمان( اسرائیل گفت: محدود 
کردن نفوذ ایران و دور کردن ایران از ســوریه برای اسرائیل و امنیت آن 

از شکست داعش مهم تر است.
افرایم اینبار رئیس اندیشکده »بگین- سادات« نیز در شهریور ٩٥ نابودی 
داعش را یک خطای راهبردی خواند و گفت: این گروه می تواند در تضعیف 
 ایران، روسیه و سوریه که قصد تسلط بر خاورمیانه را دارند، مفید باشد.

وی در گزارش اندیشکده متبوع خود با عنوان »نابودی داعش یک خطای 
استراتژیک است« نوشت: »روسیه، ایران، حزب الله و سوریه در پی تسلط بر 
خاورمیانه هستند؛ بنابراین داعش می تواند ابزار مفیدی برای فرسوده کردن 
آنها باشد. در اصل، غرب باید در پی تضعیف داعش باشد نه اینکه آن را 
کاملًا نابود کند.« وی می افزاید: تداوم حیات داعش یک هدف استراتژیک 
را تأمین می کند و نابودی آن به معنای یک خطا و حماقت اســتراتژیک 
است که فقط قدرت محور تهران- مسکو- دمشق را افزایش خواهد داد.

این محقق و تحلیلگر مشهور و با نفوذ صهیونیستی همچنین در گزارش 
خود افزود: »باید جنگ در سوریه را طولانی کرد. در واقع، صلح و ثبات در 
منطقه در صورتی مطلوب است که منافع مان را تأمین کند در غیراین صورت 
به خودی خود ارزش محسوب نمی شود. چند روز پس از گزارش افرایم 
این بــار »دیوید ام. وینبرگ«، مدیر روابط عمومی همین اندیشــکده در 
 روزنامه »اســرائیل هیوم« مقاله ای در تأیید عقاید »اینبار« منتشر کرد.

وینبــرگ در نوشــتار خــود با عنوان »آیــا داعش باید محو شــود؟«، 
تروریست های داعش را »احمق های به درد بخور« توصیف و تأکید کرد 
»ایران و روســیه تهدیدی به مراتب بزرگ تر از داعش هستند.« گفتنی 
است اندیشکده بگین سادات سال 2٠٠٩ از سوی نتانیاهو تأسیس شده 

و هدف آن سیاستگذاری برای دولت صهیونیستی است.
نگرانی رژیم اشغالگر قدس از نابودی داعش

در هفته های گذشــته،»عاموس گلعاد« رئیس سابق بخش سیاسی 
و امنیتی وزارت جنگ رژیم صهیونیســتی از فروپاشی گروه تروریستی 

داعش ابراز نگرانی کرد. 
طبق گزارش رسانه های اسرائیل، »گلعاد« که به عنوان رئیس کنفرانس 
امنیتی »هرتزلیا« ســخنرانی می کرد مدعی شد که ایران تهدید اصلی 
پیش روی اســرائیل اســت و این تهدید به موازات ضعیف شدن داعش 

افزایش خواهد یافت.

نماینده دادســتان گفت: براساس گزارش 
ســازمان اطلاعات ســپاه، متهم ردیف سوم 
از عوامل اصلی معرفــی زنجانی به بانک ها و 

دستگاه ها بوده است.
به گزارش خبرگزاری میزان، در یازدهمین جلسه 
رسیدگی به اتهامات دو نفر از همدستان بابک زنجانی 
که صبح دیروز در شعبه 2٨ دادگاه انقلاب )شعبه هم 
عرض( به ریاست قاضی مقیسه برگزار شد، متهم ردیف 
سوم پرونده در ادامه دفاعیات قبلی گفت: از میان این 
همه افرادی که در کیفرخواست اسم آن ها آمده است 
بنده فقط آقای شمس)متهم ردیف دوم پرونده( را به 
آقای زنجانی معرفی کرده ام که البته این معرفی مربوط 

به سال ٨٩ است.
حمید فلاح هروی افزود: آیا معرفی شمس برای 
معامــلات هواپیمایی در ســال ٨٨ – ٨٩ ربطی به 

معاملات نفتی در سال ٩١ دارد؟ 
قاضی مقیسه گفت: این معرفی شما یک معرفی 
ساده نبوده است بلکه باعث تشکیل شبکه فساد شده 
اســت. صرف معرفی جرم نیست بلکه مهم این است 
که ارتباط شما سه نفر در سال های بعد از معرفی هم 
وجود داشــته و باعث تشکیل یک شبکه و تشکیلات 

شده است.
فــلاح در توضیــح معرفی زنجانی بــه نهاد ها و 
دســتگاه های دولتی گفت: بنده آقای زنجانی را هم 
به مســئولان اقتصادی وقت وزارت اطلاعات معرفی 
کردم. البته آن ها از سوابق آقای زنجانی اطلاع داشتند. 
آن ها خواستند که زنجانی در حوزه هواپیمایی فعالیت 

و کمک کند.
قاضی مقیسه گفت: آیا همکاران شما می دانستند 
که این فرد دو ســال زندانی بوده است یا اینکه شما 
این موضوع را کتمان کرده بودید؟ اصلا خود شما خبر 

داشتید که این فرد در زندان بوده است؟
متهم ردیف ســوم در پاسخ گفت: ما از شما یاد 
گرفته ایــم کــه در زندگی دیگران تجســس نکنیم. 
همچنین از امیرالمومنیــن )ع( یاد گرفته ایم که اگر 
فــردی روز قبل گناه کرد فردای آن روز به چشــم 
گناهکار به او نگاه نکنید، چون ممکن اســت شــب 

توبه کرده باشد.
رئیس شعبه 2٨ دادگاه انقلاب اسلامی در پاسخ 

بــه این اظهارات گفت: مگــر حضرت علی )ع( نگفته 
است که به اموال بیت المال دست درازی نکنید. چرا 
داستان حضرت علی )ع( درباره برادرش عقیل را مثال 

نمی زنید؟
مقیسه افزود: بر اساس کیفرخواست سرمنشأ همه 
تخلفات و اعمال مجرمانه زنجانی شما بوده اید. یعنی 
نفوذی که شما داشته اید باعث شده است که زنجانی 
دست به غارت اموال بیت المال بزند. شما می گویید که 
فقط در خرید هواپیما آقای شمس را معرفی کرده اید 
 FIIB پس چرا امضای شما در پای قرارداد های بانک

وجود دارد.
وی افزود: کار من هم فقط مشاوره دادن به زنجانی 

بوده است و نقشی درکار های او نداشته ام.
قاضی مقیســه اظهار داشت: شما خودتان اعلام 
کرده ایــد که زنجانی برای معرفی خود از اســم من 

استفاده می کرده است.
فلاح گفت: اینکه وی از نام من چه اســتفاده ای 

کرده است به من ربطی ندارد.
رئیس دادگاه افزود: بابک زنجانی هر کاری را که 
انجام داده اســت به پشتوانه شما بوده است و از نفوذ 
شما برای پیشبرد اهداف خود استفاده می کرده است.

فلاح گفت: خیر این موضوع صحت ندارد، چون به 
قول خود بابک، او بیش از ٤٠٠ – ٥٠٠ میلیون یورو 

جا به جا کرده بود که در این موارد اصلا من حضور و 
خبر نداشته ام و قبل از ورود من به ماجرا بوده است.

ماجرای خرید شرکت های 
تامین اجتماعی

قاضی مقیسه در ادامه از نماینده تأمین اجتماعی 
خواست تا توضیح دهد که چگونه بدون پول در مورد 

١٣٨ شرکت قرارداد بسته شده است.
نماینده سازمان تأمین اجتماعی گفت: هیچ مدرک 
یا سندی در خصوص اظهارات فلاح هروی در سازمان 
تأمین اجتماعی وجود ندارد. در تاریخ ٩١/٩/27 آقای 
فلاح هروی و بابک زنجانی تفاهم نامه ای به شــماره 
٩١١٠٠٠/ ٩١٥٣ با موضوع خرید شرکت های تأمین 

اجتماعی به مبلغ ٤ میلیارد یورو امضا کردند.
قاضی مقیسه خطاب به متهم گفت: آیا قبول دارید 

که امضا کرده اید؟
فلاح هروی پاسخ داد: بله قبول دارم.

 قاضی مقیسه گفت: شما شخصاً برای معامله ١٣٨ 
شرکت تأمین اجتماعی جلسه داشتید و شرکت های 
سودآور را شناسایی و به بابک زنجانی معرفی کردید. 
شما چه کاره بوده اید که هم شناسایی شرکت ها، امضای 
قرارداد خرید شــرکت ها، جلسات و دریافت چک ها 

توسط شما بوده است؟
متهم مدعی شد: من برای اینکه متوجه شوم آقای 

زنجانی پول نقدی برای خرید شــرکت های سازمان 
تامیــن اجتماعی دارد یا نه از معاون اقتصادی وزارت 
اطلاعات استعلام گرفتم. براساس سابقه ای که داشته ام 
موظف بــوده ام که هر اتفاقی که برای من می افتد را 

اطلاع دهم.
قاضی مقیســه گفت: مسئولان امنیتی را شریک 
جرم خود نکنید و مســئولیت جرم خود را به گردن 

دیگران نیاندازید.
وی ادامــه داد: برای من که حجت تمام شــده 
است اما شما بگویید که چکاره بودید که برای خرید 
شرکت های ســازمان تامین اجتماعی اقدام کردید؟ 
مگر شــما نماینده وزارت اطلاعات یا سازمان تامین 

اجتماعی یا بابک بودید؟
فلاح بیان کرد: من با توجه به تجربه و تحصیلاتم 
کارشــناس اقتصادی بــودم و در این زمینه چندین 

مشاوره اقتصادی داده ام.
قاضی مقیسه اظهار داشت: کجای دنیا کارشناس 
پای قراردادها را امضا می کند و چک معامله را تحویل 

می گیرد؟
در ادامه نماینده دادستان به دفاع از کیفرخواست 
پرداخــت وگفت: آقای هروی کاملا مطلع بوده اند که 
بانک FIIB اصلا منشأ مالی ندارد و هیئت مدیره آن 
صوری بوده اســت. این فرد برای امضای تفاهم نامه با 
ســازمان چهار مرتبه در جلســات حضور پیدا کرده 
است و به عنوان رئیس  هیئت مدیره شرکت هلدینگ 

معرفی شده است.
نجفی افزود: این فرد مدعی بودند که در خارج از 
کشور دارای بانک هستند و به دلیل شرایط تحریمی 

قصد خرید اموال غیر منقول سازمان را دارند.
وی خطاب به متهم ادامه داد: شــما در اظهارات 
خود گفته اید که من یک تیم 2٠ نفره از اعضای یک 
شرکت را جمع کردم و حدود چند روز وقت گذاشتیم 
و در شرکت های سازمان حضور پیدا کردیم که ببینیم 

کدام شرکت ها سودآور هستند.
نقش متهم در معرفی بابک زنجانی

 به بانک ها و دستگاه ها
نجفی گفت: براساس گزارشات سازمان اطلاعات 
سپاه، فلاح از  عوامل اصلی معرفی زنجانی به بانک ها 
و دســتگاه ها بوده است. بر اساس گزارشات منفصل 

وزارت اطلاعات بوده اســت. البته لازم است که آقای 
فلاح توضیح دهند که علت انفصال او چه بوده است. 
این گزارش می گوید وی دارای تجارب زیادی بوده و 

باعث می شده که زنجانی به مسئولان معرفی شود.
نماینده دادســتان افزود: وقتی قرار می شود که 
پول به حســاب سازمان تامین اجتماعی واریز شود 
این اتفاق نمی افتد و مسئولان سازمان متوجه جعلی 
بودن این پرداخت می شوند در این خصوص زنجانی 
می گوید از طریق مؤسسه توسعه پول شما را می دهم 
یعنی فلاح با اینکه متوجه شده بود که زنجانی پولی 
به حســاب سازمان تامین اجتماعی نریخته است و 
بــه نوعی جعل را انجام داده اســت اما باز هم با او 

همکاری کرده است.
 فلاح در دفاع از خود گفت: اینکه گفته شده است 
که من زنجانی را به بانک مرکزی معرفی کرده ام کذب 
محض است. همچنین اینکه گفته شده است که من 
از اعتبارات نفتی زنجانی اطلاع داشــته ام نیز صحت 
ندارد. من دربــاره نقد بودن پول زنجانی برای خرید 
شــرکت های تامین اجتماعی دارای شک بودم لذا از 
معاون اقتصادی وزارت اطلاعات استعلام گرفته ام که 
گفتنــد زنجانی چنین پولی را دارد لذا پس از اطلاع 
از ایــن موضوع بنده پای تفاهم نامه را امضا کردم.این 
تفاهم نامه با قرارداد متفاوت اســت و به نوعی تفاهم 

برای خرید شرکت ها بوده است. 
قاضی مقیسه خطاب به متهم گفت: شما تفاهم نامه 
را امضا کردید، شرکت ها را شناسایی و مبلغ را به پنج 
چک تبدیل کردید، آیا انجام این کارها عملیات اجرایی 
محسوب نمی شود؟ چک تضمینی تأمین اجتماعی به 
شــماره ٨٤٣/٥٩١٣٥١ که تبدیل به پنج چک شد 
توسط شــما صورت گرفته است، چک تضمینی اول 
٤٤2 میلیارد یورو بوده است، چرا 2 میلیارد یورو پول 

اضافه گرفتید، این غارت بیت المال است.
فلاح هروی پاســخ داد: یک چک را دادند و آقای 
زنجانی و مرتضوی با هم صحبت کردند و سپس آقای 
زنجانی تقاضا کرد که این چک به چهار چک تبدیل 
شود، اشتباه آقایان بوده است و به من ربطی ندارد چرا 

که ضرب و تقسیم آن با من نبوده است.
دوازدهمین جلسه رسیدگی به اتهامات همدستان 

بابک زنجانی امروز برگزار می شود.

در یازدهمین جلسه پرونده نفتی مطرح شد

نقش متهم ردیف سوم در معرفی بابک زنجانی به بانک ها و دستگاه ها


